

中国科技核心期刊  
中国科技论文统计源期刊  
美国《化学文摘》(CA)收录期刊  
波兰《哥白尼》(IC)收录期刊  
美国《剑桥科学文摘》(CSA)收录期刊

ISSN 1007-1237  
CN 46-1049/R  
CODEN HYXAAM

# 海南医学院 学报

JOURNAL OF HAINAN MEDICAL UNIVERSITY



中国核心期刊（遴选）数据库收录期刊  
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊  
中文生物医学期刊文献数据库收录期刊  
中国生物学文献数据库收录期刊  
中文科技期刊数据库收录期刊  
《中国生物学文摘》收录期刊  
《中华首席医学网》全文收录期刊  
CCEPS中文电子期刊服务全文收录期刊  
《中文科技资料——医药卫生》收录期刊

11

2014

第20卷 第11期  
Vol.20 No.11

ISSN 1007-1237



9 771007 123030

# 海南医学院学报

## Journal of Hainan Medical University

月刊 第 20 卷第 11 期(总第 138 期) 2014 年 9 月出版 1995 年 5 月创刊

**主管**

海南省教育厅

**主办**

海南医学院

**编辑**

海南医学院编辑委员会

**出版**

《海南医学院学报》编辑部

http://hnyy.chinajournal.net.cn  
地址: 海南省海口市学院路 3 号  
(571101)

电话: +86-898-66893391

传真: +86-898-66890465

E-mail: hnyxyxb@126.com

**名誉主编**

焦解歌

**主编**

刘军保

**执行主编**

屈顺海

**印刷**

海口永发印刷厂有限公司

**发行**

海南省报刊发行局

国内外公开发行

**订购**

全国各地邮政局

邮发代号 84-14

**广告许可证**

琼工商广字 018 号

**中国标准刊号**

ISSN 1007-1237

CN 46-1049/R

**国际期刊 CODEN 编号**

CODEN: HYXAAM

**定价**

每期 15.00 元

**出版日期**

2014 年 9 月 28 日

2014 年版权归属主办单位所有

## 目 次

**【基础医学】**

- Ox-LDL 对大鼠血管平滑肌细胞 OPG 及 RANKL 表达的影响 ..... 马贤骥, 兰友玲, 郭峻莉, 等 (1457)  
裸花紫珠 5-羟基-3,7,3',4'-四甲氧基黄酮抗炎作用研究 ..... 董琳, 张晓青, 刘明生, 等 (1460)  
COPD 患者外周血中 EPCs 增殖、迁移、黏附及血管形成功能研究 ..... 刘笑然, 刘杨丽, 林耿鹏, 等 (1463)  
过表达 CD99 基因对经典型霍奇金淋巴瘤细胞株 L428 增殖能力的影响及其分子机制 ..... 曾辉, 黄绪群, 宋文玲, 等 (1469)  
Bax、Bag-1、Bcl-2 在乳腺肿瘤组织中的表达及意义 ..... 王美玲 (1472)  
正交试验法优选飞机草药材中芹菜素提取工艺研究 ..... 杨卫丽, 王勇, 吴丽贞, 等 (1475)  
7 种假丝酵母菌耐药相关基因 GeXP 检测方法的建立 ..... 吴金燕, 易国辉, 周利民, 等 (1477)  
建立反向斑点杂交法快速诊断 HBV 拉米夫定耐药位点 ..... 唐曙明, 陈海霞, 李爱敏, 等 (1482)  
HPV 及亚型在不同子宫颈腺癌中的表达及临床病理研究 ..... 苏敏, 梅全喜 (1485)

**【临床医学】**

- 瑞舒伐他汀与阿托伐他汀对不稳定型心绞痛患者 CRP、GMP140 和内皮功能影响 ..... 曹桂秋, 毛颖, 陈玉嵒, 等 (1489)  
替格瑞洛在行 PCI 治疗的急性心肌梗死患者中的临床疗效和安全性观察 ..... 李明哲, 吴强 (1492)  
瑞替普酶联合替罗非班对老年急性心肌梗死患者微循环及凝血状态的影响 ..... 赵玉勤, 何家富, 李彬, 等 (1496)  
血清同型半胱氨酸联合缺血修饰白蛋白联合检测对急性冠脉综合征早期预测价值研究 ..... 王紫监, 陈敏, 梁晶, 等 (1499)  
卡维地洛治疗 2 型糖尿病并发急性心肌梗死后心功能衰竭患者的疗效及安全性观察 ..... 邓晓波 (1503)  
氨溴索对慢阻肺急性发作患者血清与痰液炎性介质的影响 ..... 郭雪松 (1506)  
中药配合综合干预对高血压病的防治效果研究 ..... 通文丽, 宋创业, 李有, 等 (1509)  
雄激素联合免疫抑制剂治疗再生障碍性贫血患者的价值分析 ..... 席壮新, 吴天勤 (1512)  
吡格列酮对初发 2 型糖尿病患者脂联素、炎性因子和胰岛素抵抗的影响 ..... 赵晏锋, 刘霞, 张永莉 (1515)  
连续性血液净化补充氨基酸对 MODS 患者营养状态和免疫功能的影响 ..... 陈敏, 王海芳, 王艳, 等 (1518)

左卡尼汀对维持性血透患者微炎症及营养状况的作用机制	王 域,陈 惠,张瑞城,等(1521)
早期治疗贫血对非透析性慢性肾功能不全患者左心室肥厚的影响	喻晓东,邱 佳,李杨麟(1524)
定期尿激酶封管对血液透析患者长期颈内静脉导管的影响	杨红荣,郑 琰,危正南,等(1527)
肺癌根治术对患者血 PLT、PCT、PDW 变化	黎佩建,魏 嵩,李勇生(1530)
结肠癌患者血清中 miRNA-21 含量检测及其与 VEGF 水平的关系研究	刘婷婷,刘 溪,胡江峰,等(1533)
乙肝相关性肝癌根治性术后抗病毒治疗对于患者预后的影响	张 磊,侍作亮,卞建民(1536)
脑梗死患者血清同型半胱氨酸、叶酸、维生素 B12 水平检测及其临床价值分析	李 明,周 铭(1538)
醒脑救神汤对高血压脑出血硬通道穿刺血肿引流术后的影	李学良,王力伟,郝 晓,等(1542)
血清 CRP、TNF- $\alpha$ 含量检测对急性脑梗死患者预后情况判断的临床价值	刘 红(1545)
脑梗死患者血浆 D-二聚体检测及临床价值	张 琪,李 艳(1548)
急性脑梗死并全身炎症反应综合征致 MODS 患者 Cys-C 的水平变化	张 填,王 坦,陈 蓉,等(1551)
丹红注射液对全髋关节置换术患者血小板及血流变状态的影响	陈 刚(1554)
微创技术在 Mirizzi 综合征诊治中的应用体会	马 永,卞建民,曹洪勇(1557)
腹腔镜下卵巢囊肿剥除术中不同止血方式对患者卵巢功能和血流动力学的影响	刘贤莲,杨 蕾(1560)
血清蛋白在重型颅脑损伤患者预后中的作用	杨昌立,崔海随,林鸿亮,等(1563)
慢性结石性胆囊炎胆囊切除术后腹泻的研究分析	孙 伟,刘 勇,曲红梅,等(1566)
鼻内镜联合普米克令舒经鼻雾化治疗慢性鼻窦炎伴鼻息肉的临床研究	董柏涛,刘雪冰(1568)
断流术后门静脉血栓形成的相关因素分析及早期活血、抗凝、祛聚治疗的疗效研究	黄林凤(1571)
血清及组织 YKL-40、IGF、SA 与子宫内膜癌的关系	王海燕(1574)
糖类抗原 CA125 与 CA19-9 联合检测在子宫内膜异位症诊断中的临床价值	陶 锋,肖传宇,谢 强,等(1577)
VEGF、脂联素、IGF-1 在子宫腺肌症的表达及临床意义	江国花,温牡丹(1580)
产前按摩配合中药治疗对促进产后泌乳的影响	王会敏,武志清,冯 涛,等(1583)
子宫内膜异位症患者组织及血清 IL、MMP 及其组织抑制剂的变化	李 琼(1585)
产科急危重症病情评估的临床应用价值	王建荣,慕丽霞,高 辉(1588)
支气管哮喘患儿血清 ECP 及 IgE 水平的测定及其临床意义	王仲秋,林荣军,车淑玉(1590)
儿童肺炎支原体肺炎血清 TNF- $\alpha$ 、IL-6、IL-8 和 IL-10 水平测定及临床意义	蔡惠东,郁志伟,张 滨(1593)
动态心电图监测在无症状心肌缺血诊断中的作用	孙更新,赵文娟(1596)
牙周炎正畸治疗患者治疗前后炎性及牙周状态的变化	曹雨庵(1598)

**海南医学院学报  
编辑委员会**

顾 问:白志勤 廖小平  
李永春  
名誉主编:焦解歌  
主 编:刘军保  
副 主 编:陈玉民 陈志斌  
执行主编:屈顺海

**中国编委(以下按姓氏笔画排列)**

邓芳成 王宇田 白志明 刘明生  
孙公凯 李 羲 肖劲逐 杨世忠  
杨建军 张彩虹 孟志斌 易西南  
郝新保 钱士匀 涂 蓉 黄元华  
董克家 谢祁阳 蔡望伟 谭光宏

**国际编委**

Nigel J. Temperton (英国)  
Jimmy Thomas Efird (美国)  
Guido Favia Camerino (意大利)  
Malcolm K. Jones (澳大利亚)  
Viroj Wiwanitkit (泰国)  
Farouk M. F. El-sabban (美国)  
F. Dewolfe Miller (美国)  
Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)  
Usa Lek-Uthai (泰国)  
Kabkaew L. Sukontason (泰国)  
Kom Sukontason (泰国)  
Kusal K Das (印度)  
Luca Vannucci (捷克共和国)  
Asad U Khan (印度)  
Nilanjan Chakraborty (印度)  
Amere Subbarao Sreedhar (印度)  
Liang Qiao (香港)

**英文编辑**

F. Dewolfe Miller (美国)  
Guido Favia Camerino (意大利)  
Usa Lek-Uthai (泰国)  
Malcolm K. Jones (澳大利亚)  
Viroj Wiwanitkit (泰国)  
Jimmy Thomas Efird (美国)  
Luca Vannucci (捷克共和国)  
Farouk M. F. El-sabban (美国)  
Nigel J. Temperton (英国)  
Asad U Khan (印度)  
Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)

# Journal of Hainan Medical University

Monthly Vol. 20 No11 (Total 138) Sep. 2014

## Competent Authority

Educational Department of Hainan Province

## Sponsored by

Hainan Medical University

## Edited by

Editorial Committee of Journal of Hainan Medical University

## Published by

Editorial Department of Journal of Hainan Medical University

<http://hnyy.chinajournal.net.cn>

Address: No. 3 Xuanyuan Road, Haikou, Hainan 571101

Tel: +86-898-66893391

Fax: +86-898-66890465

E-mail: hnyxyxb@126.com

Publishing Contact Person: Zhang Xian-di

## Reputation Editor-in-Chief

JIAO Jie-ge

## Editor-in-Chief

LIU Jun-bao

## Executive Editor-in-Chief

QU Shun-hai

## Printed by

Yongfa Printing Plant in Haikou

## Distributor

Distribution Bureau of Newspaper Magazine in Hainan Province

## Publication at Home and Abroad

Domestic Subscription: Domestic Local Post Office

## Postal Distributing Code

84-14

## Advertisement License

Qiong 018

## Chinese Standard Periodical Number

ISSN 1007-1237

CN 46-1049/R

## CODEN:

HYXAAM

## Price

¥15.00

## Publishing Date

28th Sep. 2014

Copyright© 2014 by the Sponsors

## Contents

Effects of oxidized-low density lipoprotein on the expression of OPG and RANKL in rat aortic vascular smoothmuscle cells ..... MA Xian-ji , LAN You-ling , GUO Jun-li , et al. (1457)

Anti-inflammatory effect of 5-hydroxy-3, 7, 3', 4'-tetramethoxyflavone extracted from Callicarpa nudiflora ..... DONG Lin , ZHANG Xiao-jing , LIU Ming-sheng (1460)

Function of EPCs proliferation, migration, adhesion, and capacities of late-EPCs vascular tube formation altered in perpherial blood of COPD patients ..... LIU Xiao-ran , LIU Yang-li , LIN Geng-peng , et al. (1463)

Effect of overexpression of CD99 gene on proliferation ability of classical Hodgkin lymphoma cell line L428 and its possible molecular mechanism ..... ZENG Hui , HUANG Xu-qun SONG Wen-ling , et al. (1469)

Expression and significance of Bax, Bag-1, Bcl-2 in breast cancer tissues ..... WANG Mei-ling (1472)

Optimal extraction process of apigenin in *Chromolaena odorata* L by orthogonal experiment ..... YANG Wei-li , WANG Yong , WU Li-zhen , et al. (1475)

Establishment of GeXP technique for detecting 7 resistant marker genes of *Canadida* spp ..... WU Jin-yan , YI Guo-hui , ZHOU Li-min , et al. (1477)

Establishing reverse blot hybridization assay for rapid diagnosis of HBV LAM resistance ..... TANG Shu-ming , CHEN Haixia , LI Aimin , et al. (1482)

The expression and clinical pathological study of HPV and subtype in different cervical adenocarcinoma ..... SU Min , MEI Quan-xi (1485)

Efficiency comparison of rosuvastatin and atorvastatin on C-reactive protein, granule membrane protein-140 and endothelial function of patients with unstable angina ..... CAO Gui-qi , MAO Ying , CHEN Yu-lang , et al. (1489)

Clinical effect and safety of ticagrelor in patients undergoing PCI treatment for acute myocardial infarction ..... LI Ming-zhe , WU Qiang (1492)

Influence of reteplase combining with tirofiban for the microcirculation and coagulation of elderly patients with acute myocardial infarction ..... ZHAO Yu-qin , HE Jia-fu , LI Bin , et al. (1496)

Early prediction value of serum homocysteine combined with ischemia modified albumin detection in acute coronary syndrome ..... WANG Zi-jian , CHEN Min , LIANG Jing , et al. (1499)

Efficacy and safety of carvedilol in the treatment of type 2 diabetes mellitus patients with acute myocardial infarction ..... DENG Xiao-bo (1503)

Influence of ambroxol on serum and sputum inflammatory mediators of patients with chronic obstructive pulmonary disease at the stage of acute exacerbation ..... GUO Xue-song (1506)

Effect of traditional Chinese medicine combined with comprehensive intervention on hypertension ..... TONG Wen-li , SONG Chuang-ye , LI You , et al. (1509)

Effect of androgen combined with immunosuppressants on patients with aplastic anemia ..... XI Zhuang-xin , WU Tian-qin (1512)

Effect of pioglitazone on adiponectin, inflammatory factors and insulin resistance of primary type 2 diabetes ..... ZHAO Yan-duo , LIU Xia , ZHANG Yong-li (1515)

Effect of continuous blood purification and amino acid supplementation on nutritional status and immune function of MODS patients ..... CHEN Min , WANG Hai-fang , WANG Yan , et al. (1518)

Effects of Levocarnitine on nutritional and microinflammation status of patients with maintenance hemodialysis ..... WANG Yu , CHEN Hui , ZHANG Rui-chen , et al. (1521)

Impact of early treatment for anemia on left ventricular hypertrophy of patients with non-dialysis chronic renal insufficiency ..... YU Xiao-dong , QIU Jia , LI Yang-lin (1524)

## **Editorial Board of Journal of Hainan Medical University**

### **Consultants**

BAI Zhi-qin, LIAO Xiao-ping,  
LI Yong-chun

### **Reputation Editor-in-Chief**

JIAO Jie-ge

### **Editor-in-Chief**

LIU Jun-bao

### **Associate Editor-in-Chief**

CHEN Yu-min, CHEN Zhi-bin

### **Executive Editor-in-Chief**

QU Shun-hai

### **Members of Editorial Board**

Nigel J. Temperton (UK)

Jimmy Thomas Efird (USA)

Guido Favia Camerino (Italy)

Farouk M. F. El-sabban (PhD, U. S. A.)

F. Dewolfe Miller (PhD, U. S. A.)

Malcolm K. Jones (PhD, Australia)

Viroj Wiwanitkit (MD, Thailand)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (PhD, Malaysia)

Usa Lek-Uthai (PhD, Thailand)

Kabkaew L. Sukontason (PhD, Thailand)

Kom Sukontason (PhD, Thailand)

Kusal K Das (PhD, India)

Luca Vannucci (PhD, Czech Republic)

Asad U Khan (PhD, India)

Nilanjan Chakraborty (PhD, India)

Amere Subbarao Sreedhar (PhD, India)

Liang Qiao (PhD, Hongkong)

DENG Fang-cheng (MD, China)

WANG Yu-tian (MD, China)

BAI Zhi-ming (MD, China)

LIU Ming-sheng (MD, China)

SUN Gong-kai (MD, China)

LI Xi (MD, China)

XIAO Jin-zhu (MD, China)

YANG Shi-zhong (MD, China)

YANG Jian-jun (MD, China)

ZHANG Cai-hong (MD, China)

MENG Zhi-bin (MD, China)

YI Xi-nan (MD, China)

HAO Xin-bao (MD, China)

QIAN Shi-yue (MD, China)

TU Rong (MD, China)

HUANG Yuan-hua (MD, China)

DONG Ke-jia (MD, China)

XIE Qi-ying (MD, China)

CAI Wang-wei (MD, China)

TAN Guang-hong (MD, China)

### **English Editors**

F. Dewolfe Miller (PhD, U. S. A.)

Guido Favia Camerino, Italy

Usa Lek-Uthai (PhD, Thailand)

Malcolm K. Jones (PhD, Australia)

Viroj Wiwanitkit (PhD, Thailand)

Jimmy Thomas Efird Honolulu, USA

Luca Vannucci (PhD, Czech Republic)

Farouk M. F. El-sabban (PhD, U. S. A.)

Nigel J. Temperton London, UK

Asad U Khan (PhD, India)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (PhD, Malaysia)

Effect of regular urokinase sealing on long-term internal jugular vein indwelling catheter of hemodialysis patient

..... YANG Hong-rong, ZHENG Xuan, WEI Zheng-nan, et al. (1527)

Changes in blood PLT, PCT, PDW of lung cancer patients with radical treatment

..... LI Pei-jian, WEI Wei, LI Yong-sheng (1530)

Serum content detection of miRNA-21 in colon cancer patients and its correlation with VEGF level

..... LIU Ting-ting, LIU Xi, HU Jiang-feng, et al. (1533)

Effect of antiviral therapy on prognosis of patients with HBV-related hepatocellular carcinoma after radical therapy

..... ZHANG Lei, SHI Zuo-liang, BIAN Jian-min (1536)

Serum homocysteine, folate, vitamin B12 levels in cerebral infarction patients

..... LI Ming; ZHOU Ming (1538)

Effect of Xingnao Jiushen decoction on patients with hypertensive cerebral hemorrhage after undergoing microinvasive craniopuncture irrigation and drainage

..... LI Xue-liang, WANG Li-wei, HAO Xiao, et al. (1542)

Serum CRP, TNF-a contents for prognosis in patients with acute cerebral infarction

..... LIU Hong (1545)

Clinical value of plasma D-dimer testing in patients with cerebral infarction

..... ZHANG Jun, LI Yan (1548)

Changes of Cys-C of multiple organ dysfunction syndrome patients with acute cerebral infarction and systemic inflammatory response syndrome

..... ZHANG Tian, WANG Tan, CHEN Rong, et al. (1551)

Influence of Danhong injection on the platelets and rheology status of patients with total hip arthroplasty

..... CHEN Gang (1554)

Application of minimally invasive techniques in diagnosis and treatment of Mirizzi syndrome

..... MA Yong, BIAN Jian-min, CAO Hong-yong (1557)

Effect of different hemostatic methods on ovarian function and hemodynamics of patients undergoing laparoscopic ovarian cyst devesting

..... LIU Xian-lian, YANG Lei (1560)

The relationship of the serum albumin and serum prealbumin and the prognosis of severe cranio-cerebral injury patients

..... YANG Chang-li, Cui Haisui, Lin Hong-liang, et al. (1563)

Analysis of diarrhea after undergoing postcholecystectomy in patients with chronic calculous cholecystitis

..... SUN Wei, LIU Yong, QU Hong-mei, et al. (1566)

Clinical effects of nasal endoscopy combined with general Mick to shu nasal spray in patients with chronic sinusitis and nasal polyp

..... Dong Bai-tao, LIU Xue-bing (1568)

Related factors of portal vein thrombosis after undergoing devascularization and the effects of early anticoagulation, promoting blood circulation, removing poly treatment

..... HUANG Lin-feng (1571)

Relationship between serum, tissue YKL-40, IGF, SA and endometrial carcinoma

..... WANG Hai-yan (1574)

Diagnosis value of carbohydrate antigen 125 combined with CA19-9 in detecting endometriosis

..... TAO Feng, XIAO Chuan-yu, XIE qiang, et al. (1577)

Expression and significances of VEGF, AP and IGF-1 in adenomyosis

..... JIANG Guo-hua, WEN Mu-dan (1419)

Prenatal breast massage combined with traditional Chinese medicine to promote postpartum lactation

..... WANG Hui-min, WU Zhi-qing, FENG Tao, et al. (1583)

Changes of tissue and serum IL, MMP and tissue inhibitor in patients with endometriosis

..... LI Qiong (1585)

Clinical value of condition assessment for obstetric emergency and severe disease

..... WANG Jian-rong, QI Li-xia, GAO Hui (1588)

Clinical significance of detecting serum levels of ECP and IGE in children with bronchial asthma

..... WANG Zhong-qiu, LIN Rong-jun, CHE Shu-yu (1590)

Study on the clinical significance of Serum TNF- $\alpha$ , IL - 6, IL - 8 and IL - 10 Level in children with Mycoplasma pneumoniae pneumonia

..... CAI Hui-dong, YU Zhi-wei, ZHANG Bin (1593)

Dynamic electrocardiogram monitoring in diagnosis of asymptomatic myocardial ischemia

..... SUN Geng-xin, ZHAO Wen-juan (1596)

Changes in inflammation severity and periodontal status of patients with periodontitis before and after orthodontic treatment

..... CAO Yu-an (1598)



# 海南医学院学报

1995年5月创刊·月刊  
2014年第20卷第11期(总第138期)

# JOURNAL OF HAINAN MEDICAL UNIVERSITY

Started in 1995, Monthly  
No.11 Vol.20 Sum.138 2014

主管单位 海南省教育厅  
主办单位 海南医学院  
编辑单位 海南医学院学报编辑委员会  
主编 刘军保  
执行主编 屈顺海  
出版单位 海南医学院学报编辑部  
印刷单位 海口永发印刷厂有限公司  
发行范围 国内外公开发行  
发行 海口市邮政局  
订阅 全国各地邮政局  
电话 (0898) 66893391  
传真 (0898) 66890465  
地址 海南省海口市学院路(571101)  
电子信箱 hnyxyb@126.com  
主页 [Http://hnyy.cbpt.cnki.net/web-publication](http://hnyy.cbpt.cnki.net/web-publication)  
出版日期 2014年9月28日

**Competent Authorities:** Education Department of Hainan Province  
**Sponsored by:** Hainan Medical University  
**Edited by:** Editorial Committee of Journal of Hainan Medical University  
**Editor-in-Chief:** LIU Jun-bao  
**Executive Editor-in-Chief:** Qu shun-hai  
**Publishing:** Editorial Board of Journal of Hainan Medical University  
**Printing by:** Yongfa Printing Plant in Haikou  
**Distributing Range:** Public Availability Domestic and Overseas  
**Distributor:** Post Bureau of Haikou  
**Domestic Subscription:** Post Offices All Over China  
**Telephone:** (0898) 66893391  
**Fax:** (0898) 66890465  
**Address:** Xueyuan Road, Haikou, Hainan (571101)  
**Email Address:** hnyxyb@126.com  
**Home Page:** [Http://hnyy.cbpt.cnki.net/web-publication](http://hnyy.cbpt.cnki.net/web-publication)  
**Published on:** Sep. 28<sup>th</sup> 2014